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Kunstsnø
i reserve

Her er nødløsningen for Ski-
VM dersom værgudene skul-
le slå seg vrang: Et helt berg
av maskinprodusert snø!
– Vi drømmer jo om et par minus og
kanskje et lite snødryss om natten. Men
ingen øvelser skal avlyses på grunn av
været. Det er et for stort arrangement til
det, sier sportssjef John Aalberg i Oslo
2011.

– Slår prognosen om klarvær og sol til,
blir det nok ekstra trivelig under arrange-
mentet. Kanskje til og med funksjonære-
ne kan få litt farge i fjeset? smiler han.

I Sørkedalen – noen kilometere unna
skisirkuset i Holmenkollen – ligger selve
arrangørenes snøforsikring. 

– Vi har vel en drøye 30 000 kubikk-
meter snø klar, som kan kjøres inn og
legges i løypetraseene, sier sportssje-
fen.

Kunstsnø i bunn
Snøberget i Sørkedalen kommer på top-
pen av all kunstsnøen som allerede lig-
ger i løypene:

– Vi har lagt ut en såle av kompakt
kunstsnø i løypene. Årsaken til at vi bru-
ker kunstsnø som base, er at den smel-
ter saktere som det skulle komme mild-
vær og regn. Natursnø er mer porøs, og
tåler mildværet dårligere.

Aalberg tror massivt snøfall like før
eller under arrangementet kan bli en
større utfordring enn mildvær:

– Kommer det en halvmeter snø om
natten, vil det blokkere veier inn til arena-
ene, og vi vil ikke vite om Holmenkoll-
banen går. Men vi har avtale med Oslo
kommune, folk fra idrettslagene i Oslo
og Forsvaret for å sette inn både brøyte-
materiell og store mengder manuell snø-
måking hvis det skulle skje, sier sports-
sjef John Aalberg.

– En veldig god nyhet! er NRK-
legenden Arne Scheies første
reaksjon. Han husker med gru
tåken som ødela hopprennet i
Kollen i 1982.

– Været betyr veldig mye.
Både for utøverne og for de
tusener som skal overnatte ute
i skogen, og for TV-bildene. Det blir utvil-
somt mye bedre PR for skisporten og for
Norge med flotte bilder fra den nye are-
naen og Oslofjorden badet i sol, sier han.

Scheie jubler

SKIFEST OGSÅ
PÅ MANHATTAN 

– bla om!

Alltid snø i Kollen
Gjennomsnittlig snødybde på
Norges mest kjente kolle i slutten
av februar er solide 77 cm. Men
noe skjedde med snøen på 90-
tallet.

Holmenkollen var ett av de sikres-
te stedene å arrangere vinteridrett –
helt til slutten av 80-tallet. Nå er det
litt mer risikabel business!

VG har studert gamle temperatur-
og tall for snødybde i slutten av feb-
ruar og begynnelsen av mars – i de
tolv dagene VM på ski er planlagt.

Rett skal være rett: Det er ikke
registrert en eneste barmarksvinter
siden de siste 50 år. Laveste snø-

dybde er målt i 1990 – og var på 5
cm.

Høyeste snødybde er målt i 1988
– med 139 cm.

Mens snødybden på 60- 70- og
80-tallet lå jevnt på nærmere en me-
ter og vel så det, så forsvant denne
forutsigbarheten nesten over natten:

– Det vi har sett, er at vi hadde en
lang serie med milde vintre fra slut-
ten av 80-tallet og fremover til 1996. I
denne perioden kom lavtrykk og mil-
de stormer som perler på en snor fra
sørvest vinter etter vinter. Dette for-
klarer nok litt av de lave snømålinge-
ne, sier klimaforsker Helge Drange.

!
Oslo-ordfører Fabi-
an Stang gleder seg
over meldingen om

gode værutsikter: 
– Husk at dette er et ar-
rangement som vi hå-
per hele landet skal bli
stolte over. Vi har lagt
en såle som gjør at vi
ikke er så væravhengi-
ge, men blir det fint vær
også, vil det sette en
spiss på det hele. Folk i
hele landet må legge tu-
ren til Oslo – det er fort-
satt hotellrom og billet-
ter til salgs, sier Stang.

VM-FJELLET: 30 000 kubikkmeter
kunstsnø i Sørkedalen skal redde VM-
festen hvis mildværet setter inn. 
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